



# Communiqué

Your monthly update concerning Church and community events in the West Island.

~~~

Votre mise à jour mensuelle concernant les événements ecclésiastiques et communautaires dans l'Ouest de l'Île.

---

What's happening in

## April

### **April 4th - TQNOIM General Assembly** (9:30AM-12:00PM

Robert-Sauvé Centre in Ste-Geneviève)  
The General Assembly will discuss the Social Development plan of the TQNOIM - [Learn more](#)

### **April 6th, 20th - West Island Art Hive**

(1:00PM-4:00PM Lakeside Heights Baptist Church) Come, connect and create together. The Art Hive is an art studio where participants of all ages can come and discover and express their artistic side with art supplies furnished at no cost. - [Learn more](#)

Ce qui se passe en

## Avril

### **4 Avril - Assemblée générale du TQNOIM** (9h30-12h00 Centre

Robert-Sauvé à Ste-Geneviève)  
L'assemblée générale discutera du plan de développement social du TQNOIM - [En savoir plus](#)

### **6 et 20 Avril - Ruche d'art de**

**l'Ouest-de-l'Île** (de 13 h à 16 h, église baptiste de Lakeside Heights) Venez, connectez-vous et créez ensemble. La Ruche d'art est un studio d'art où les participants de tous âges peuvent venir découvrir et exprimer leur côté artistique avec du matériel d'art fourni gratuitement. - [En savoir plus](#)

**April 7th - Drive Thru Food Drive**  
(10:00AM-2:00PM-Olive-Urquhart sports center) A partnership between the TQSOI, TQNOIM, and YMCA will host a drive-in food drive for the 5 food banks in the West Island - [Learn More](#)

**April 9th & 23rd - Pastor's Prayer**  
(12:00PM-1:30PM Westview Bible Church) A time for clergy and church leaders to gather together for fellowship and prayer for our city - [Learn more](#)

**April 10th - Common Ground**  
(5:00PM-7:30 Terranova Youth Centre) Young adults event hosted by Montreal Youth Unlimited - [Learn more](#)

**April 13th-14th - LAA Art Exhibition**  
(10:00AM- 5:00PM - Fritz Farm, 20477 Chemin Lakeshore, Baie D'Urfé) An exhibition of local artists from Hudson to Lachine with the proceeds going to NOVA - [Learn More](#)

**April 19th - Jesus Nights**  
(7:00PM-10:00PM Terra Nova Youth Centre Youth) Youth Event hosted by Montreal Youth Unlimited - [Learn more](#)

**7 Avril - Collecte au volant des dons alimentaires** (10h00-14h00 Centre sportif Olive-Urquhart) Un partenariat entre TQSOI, TQNOIM et le YMCA organisera une collecte d'aliments pour les 5 banques alimentaires de l'Ouest-de-l'Île - [En savoir plus](#)

**9 et 23 Avril - Prière des pasteurs**  
(12:00PM-1:30PM Westview Bible Church) Un moment pour le clergé et les leaders d'église de se rassembler pour la fraternité et la prière pour notre ville - [En savoir plus](#)

**10 Avril - Common Ground** (5:00PM-7:30 Centre Jeunesse Terra Nova) Un événement pour les jeunes adultes organisé par Jeunesse Sans Limite Montréal - [En savoir plus](#)

**13-14 Avril - LAA Art Exhibition** (10:00AM-5:00PM - Fritz Farm, 20477 Chemin Lakeshore, Baie D'Urfé) Une exposition d'artistes locaux de Hudson à Lachine dont les profits seront versés à NOVA - [En savoir plus](#)

**19 Avril - Jesus Nights** (19h00-22h00 - Centre Jeunesse Terra Nova) Événement pour les jeunes organisé par Jeunesse Sans Limite Montréal - [En savoir plus](#)

**April 25th - TQSOI Action Plan Hybrid Workshop** (9:30AM-12:30PM

Sarto-Desnoyers Community Centre)

One of the final stages in the social development plan of the TQSOI. The question they ask is "What steps will you take to improve your community in the next 5 years?" - [Register](#)

**April 27th - Empty Bowls Fundraiser**

(11:00AM-3:00PM - St. Columba by-the-Lake Church, 11 ave. Rodney, Pointe-Claire) Handmade bowls by local Potters are sold and served with healthy soup made with local ingredients for \$25. Proceeds go to Corebille de Pain. Bowls can be purchased online from April 15th-22nd or in person on April 27th - [Learn more](#)

**April 27th - Community Supper**

(6:00PM First Christian Reformed Church of Montreal) Enjoy good food, fun, friendship and some inspirational moments at our Community Supper, offered at very affordable prices (Adults \$2 / Children \$1 / Families \$5). - [Learn more](#)

**Thursdays - Three Strands Mental Health Community** (7:30-9:30PM on Zoom with Westview Bible Church) A support group for people who struggle with mental health. Community, Guest Speakers, Encouragement, Resources, Prayer - [Learn more](#)

**25 avril - Atelier hybride sur le plan d'action de la TQSOI** (9h30-12h30 Centre communautaire Sarto-Desnoyers) Une des étapes finales du plan de développement social de la TQSOI. La question posée est la suivante : " Quelles mesures allez-vous prendre pour améliorer votre communauté au cours des cinq prochaines années ? " - [S'inscrire](#)

**27 avril - Collecte de fonds pour les bols vides** (11h00-15h00 - Église St. Columba

by-the-Lake, 11 ave. Rodney, Pointe-Claire) Des bols faits à la main par des potiers locaux sont vendus et servis avec une soupe saine faite avec des ingrédients locaux pour 25 \$. Les profits sont versés à Corebille de Pain. Les bols peuvent être achetés en ligne du 15 au 22 avril ou en personne le 27 avril - [En savoir plus](#)

**27 avril - Souper communautaire** (18:00

First Christian Reformed Church of Montreal) Appréciez la bonne nourriture, le plaisir, l'amitié et quelques moments inspirants lors de notre souper communautaire, offert à des prix très abordables (Adultes 2\$ / Enfants 1\$ / Familles 5\$). - [En savoir plus](#)

**Les jeudis - Three Strands Mental Health Community** (19h30-21h30 sur Zoom avec Westview Bible Church) Un groupe de soutien pour les personnes aux prises avec des problèmes de santé mentale. Communauté, conférenciers invités, encouragement, ressources, prière - [En savoir plus](#)

**Tuesdays - Divorce Care** (7:00-9:00PM at Westview Bible Church) A support group for people healing from the hurt of separation and divorce - [Learn more](#)

**Teaching English as a Second Language** (Various times and locations) Bethel Community Church runs a language program called Teaching English as a Second Language (TESL) using the Bible - [Learn more](#)

**Les mardis - Divorce Care** (19h00-21h00 à Westview Bible Church) Un groupe de soutien pour les personnes qui guérissent des blessures de la séparation et du divorce - [En savoir plus](#)

**Enseignement de l'anglais en tant que seconde langue** (Différents horaires et lieux) L'église communautaire de Bethel propose un programme d'enseignement de l'anglais en tant que seconde langue (TESL) en utilisant la Bible - [En savoir plus](#)

## Other Services

**WICA Free Income Tax Service** - Free Tax services are available if you are eligible. Visit their website to [Learn More](#)

## Autres services

**WICA Free Income Tax Service** - Des services fiscaux gratuits sont disponibles si vous êtes éligible. Visitez leur site web pour [en savoir plus](#)

---

To learn more about these events please send us an email at [roiwinmontreal@gmail.com](mailto:roiwinmontreal@gmail.com). To submit your own event for the next email fill out the [google form](#).

~~~

Pour en savoir plus sur ces événements, envoyez-nous un courriel à [roiwinmontreal@gmail.com](mailto:roiwinmontreal@gmail.com). Pour soumettre votre propre événement pour le prochain courriel, remplissez le [formulaire Google](#).

---

You are receiving this email as a member or valued partner of the West Island Network.

~\*~

Vous recevez cet e-mail en tant que membre ou partenaire du Réseau de l'Ouest de l'Île.

*Copyright (C) 2024 Réseau de l'Ouest de l'Île / West Island Network. All rights reserved.*

Our mailing address is:  
Réseau de l'Ouest de l'Île / West Island Network  
4824 Ch De La Cote Des Neiges  
Montréal, QC H3V 1G4  
Canada